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Plats och tid  Moberg, Kommunhuset Emmaboda 

 2024-04-18, kl. 17.15 – 19.15 
 
Politiker Leif Karlsson (M) ordförande 
 Bo Eddie Rossbol (C) 1:e v ordförande 
 Tobias Rydén (S) 2:e v ordförande 
   
Föreningar Emmaboda Verda OK – Therese Karlsson 
 Korpen Emmaboda – Britt-Marie Magnusson 
 Korpen Emmaboda – Martin Bruze 
 Långasjö GoIF – Ann-Helen Alexandersson 
 Vissefjärda GIF – Christopher Boman 
 Emmaboda IS – Joakim Axelsson 
 Gantesbo IBK – Rebecka Johansson 
 Emmaboda Karateklubb – Roland Falheim 
 Eriksmåla Ridklubb – Malin Eriksson 
   
Tjänstemän  Lena Limslätt-Petersson, nämndsekreterare 

Jan Dzedins, kulturchef 
 Max Kankelwitz, fritidssamordnare 
 Louise Sandqvist, folkhälsosamordnare & 

brottsförebyggandesamordnare 
 Joakim Andrén, kommunpolis  
   
Utses att justera Tobias Rydén (S) 
 
Plats och tid Digital signering, 2024-04-25 
 
Underskrifter  
sekreterare  Paragrafer 1 – 10  
 Lena Limslätt-Petersson 
 
ordförande  
 Leif Karlsson (M) 
 
justerare  
  Tobias Rydén (S) 
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Innehållsförteckning 
 
I Mötets öppnande 
II  Val av justerare 
III Justeringstid 
IV Godkännande av dagordningen 
  
§ 1 Information – Brottsförebyggande rådets (BRÅ) och polisens arbete i 

kommunen 
§ 2 Information – Jan Dzedins, kulturchef 
§ 3 
§ 4 

Information – Max Kankelwitz, fritidssamordnare 
Föreningspresentation – Vissefjärda GIF – Christopher Boman 

§ 5  Information – Uppstartskostnad för föreningar 
§ 6 Förtydligande gällande deadline för inlämnande av ärendet och frågor till 

Föreningsrådet 
§ 7 Mötestider - 2024 
§ 8 
§ 9 

Övrigt 
Inkomna frågor från Eriksmåla Ridklubb 

§ 10 Mötets avslutande 
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I 
Mötets öppnande 
Ordförande inleder med att hälsa alla välkomna och förklarar dagens möte öppnat. 
 
II 
Val av justerare och tid 
Föreningsrådet väljer Tobias Rydén (S) till att justera dagens protokoll 2024-04-24 
 
III 
Godkännande av dagordningen 
Dagordningen godkänns. 
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§ 1 
Information om Brottsförebyggande rådets (BRÅ) och polisens arbete i kommunen 
 
I ett år har det varit lagstadgat att kommuner jämte polisen ska ha ett brottsförebyggande 
ansvar vilket skapar möjligheter men även utmaningar.  
Det är ett brett, intressant och i många lägen utmanande arbete att jobba för att skapa 
förutsättningar för en trygg kommun för alla som bor och befinner sig här. 
 
Det lokala Brottsförebyggande rådet består av KSAU (kommunstyrelsens arbetsutskott), 
Folkhälso- och brottsförebyggandesamordnare, Säkerhetssamordnare, RTSO (Räddningstjänst 
Sydost), Polis, representant från näringslivet, representant från föreningslivet och Svenska 
kyrkan. Ordförande för BRÅ ska (enligt lag) vara kommunstyrelsens ordförande.  Rådet träffas 
fyra gånger per år.  
 
Beredningsgruppen består av Folkhälso- och brottsförebyggandesamordnare, Säkerhets- 
samordnare, chef för Individ- och familjeomsorgen, Räddningstjänst Sydost, Polisen, 
Samhällsutvecklingsavdelningen, Bildningsförvaltningens ledningsstöd. 
 
Arbetsgruppen sätts samman utifrån aktuellt ämnesområde inom förvaltning, verksamhet och 
utsedd arbetsgrupp. 
 
Emmaboda kommun har kommit igång bra med arbetet och det finns både vilja och intresse för 
dessa frågor.   
Lägesbild om hur det ser ut i kommunen tas fram/revideras vartannat år. Emmaboda har en 
lägesbild som togs 2023 och utifrån denna arbetas en åtgärdsplan fram, vilken också ska 
revideras vartannat år. 
 
Föreningarna i kommunen är viktiga aktörer då man möter många av invånarna i kommunen, 
ung som gammal. Signifikanta vuxna som kan ha en avgörande roll finns många gånger i 
föreningsvärlden. 
 
Hur arbetar man gemensamt för ökad trygghet och minskad brottslighet. Nattvandringen är ett 
bra exempel. Många ungdomar tycker att det är bra med nattvandrare på stan.  
 
Meningsfull fritid är centralt när det gäller att förebygga riskbeteenden hos unga.   
 
För äldre är det den sociala integrationen som kan verka som skydd mot många negativa 
faktorer, hälsofrämjande både fysiska och psykiska. 
 
Future – Just Ahead  
Framtiden finns framför oss och det finns så ändligt många möjligheter kopplad till den.  
 
Kommunpolis  
Joakim Andrén, kommunpolis ansvarar för polisens del i det brottsförebyggande och 
trygghetsskapande arbetet i Emmaboda och Torsås kommuner. En strategiskt och samordnade 
funktion – länk mellan polis och andra aktörer. Målet är att få till ett bra och nära samarbete 
mellan polis, kommun, näringsliv och medborgare där alla gör sin del.  
 
Lokalt polisområde Nybro består av 6 kommuner: Nybro, Emmaboda, Torsås i Kalmar län, 
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Uppvidinge, Lessebo, Tingsryd i Kronobergs län.  
I Emmaboda finns två områdespoliser som tillsammans med kommunpolisen ansvarar för 
Emmaboda.  
Varför polisanmälan? 
• Brottsoffers rätt till stöd och hjälp – Ökar tryggheten 
• Signalvärde. Skapar tydlighet vilka lagar och regler som finns 
• Motverkar normbrytande beteenden i skolan såväl som i samhället i stort 
• För att samhället tillsammans ska kunna upptäcka brott och hjälpas åt att sätta in rätt 

åtgärder för att kunna förebygga brott, öka tryggheten, lagföra och avbryta pågående 
brottslighet 

• För att  polisen ska kunna kartlägga hur brottsligheten ser ut.  
• Medverka till förändring ny lagstiftning, stöd och rutiner för polisen, skolan och samhället 
• Skadestånd/Ersättning 
• Fler anmälningar skapar utökad närvara av poliser i kommunen 

 
Viktigt att anmäla all brottslighet som begås. Alla brott klargörs dock inte men det är ändå 
viktigt att anmäla för att kartlägga brottsligheten. Att anmäla blir också ett signalvärde för 
ungdomar om var gränsen går. 
 
Ordningslagen – ordningsföreskrifter  
Ordningslagen § 16 – Den som anordnar en allmän sammankomst eller offentlig tillställning 
ska svara för att det råder god ordning vid sammankomst eller tillställning. 
 
Polismyndigheten får meddela de villkor som behövs för att upprätthålla ordning och säkerhet 
vid sammankomsten eller tillställningen. Villkoren får innefatta skyldighet för anordnaren att 
anlita personal. Skyldighet för anordnaren att anlita ordningsvakter enligt lagen (2023:421) 
om ordningsvakter får åläggas endast i fråga om konserter och offentliga tillställningar. 
Villkoren får inte medföra att anordnaren belastas med onödiga kostnader eller att möjligheten 
att hålla sammankomsten eller tillställningen onödigtvis försvåras på något sätt. 
 
I lagen (2023:421) om ordningsvakter finns bestämmelser om krav på tillstånd i vissa fall för 
att använda ordningsvakter. Lag (2023:426). 
 
Ordningslagen § 17 – Den om inte följer de ordningsregler för en allmän sammankomst eller 
offentlig tillställning som ska gälla enligt villkor som Polismyndigheten har meddelat med stöd 
av 16 § andra stycket är skyldig att på tillsägelse lämna sammankomsten eller tillställningen. 
Lag (2014:590) 
 
Stöd i säkerhetsfrågor 
SvFF:s har en handbok (Handbok om otillåten påverkan) som ska vara ett stöd i det lokala och 
regionala säkerhetsarbetet, med syfte att värna föreningsdemokratin och motverka otillåten 
påverkan, hot, hat och våld inom fotbollen. 
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§ 2 
Information – Jan Dzedins, kulturchef 
 
• Emmaboda kommuns Kulturplan – Riktar sig till alla invånare i kommunen.  
• Kulturting – 2024-05-16 – Öppet möte för allmänheten. 
• Skrivsommar planeras i juni. Femte året i rad. Uppdraget är att presentera texter som sedan 

publiceras i en bok.   
• Kultursommar/Dagkollo – Under två veckor träffas ungdomar från 10 år och uppåt på 

Bökön. Aktiviteterna är att göra film, körsång, konst och hemslöjd. Fältassistenterna är 
ledare för arrangemanget. 

• Fritidsgårdarna ordnar Lovaktiviteter. De föreningsdrivna fritidsgårdarna kommer att 
anordna lovaktiviteter med kulturinslag.  

• En dag med Moberg 2024-06-29  i Broakulla Folket Hus. Kommer besökare från hela 
landet och lyssnar på föreläsningar om Moberg, avslut med konsert och textläsning.  

• Järnvägsjubileum med ångtåg och 150 årsfirande av Emmaboda orten 2024-08-10. En 
planeringsgrupp är tillsatt under ledning av Bo Eddie Rossbol. Öppet för föreningar att 
vara med. Det planeras marknad, scenuppträdande, fotoutställning i gamla Järnvägskiosken 
med mera. Den 10 augusti kommer ett ångtåg att gå T/R från Växjö till Kalmar och den 11 
augusti T/T från Emmaboda till Karlskrona. Biljetter bokas.  

• Facebooksida – Kultur i Emmaboda – Gå gärna in och kolla.  
 
§ 3 
Information – Max Kankelwitz, fritidssamordnare 
 
• Föreningsbidragsbidrag – 2023 – Påminnelse om inlämnande av verksamhetsberättelser 

och protokoll. Inga pengar betalas ut förrän dessa är inlämnade. Bidrag ska upp till teknik- 
och fritidsnämnden i maj och efter bifall betalas bidragen ut.  

• Utegym vid ER-sjön – Omnigym har satt upp ett utegym under fem veckor. Maskinerna är 
utrustade med sensorer för att se hur mycket och vilka maskiner som använts. 

• Invigning av Gantesbo IBK:s utomhusplan 2024-05-04, kl: 14.00. Utomhusplanen är 
belägen bakom Emmaboda sporthall. Även allmänheten kan använda sig av denna. 

• Idrottsskolan kommer att fortsätta sin verksamhet även 2024/2025. 
• Ombyggnaden av Bjurbäcksskolans 7-9 kommer att påverka B-hallen då denna kommer att 

vara matsal vid renovering av den ordinarie matsalen. 
• Under juni – augusti 2024 kommer bassängerna i simhallen att vara stängda då arbete med 

att stabilisera hela konstruktioner kommer att vidtas.  
 
§ 4 
Föreningspresentation – Vissefjärda GIF – Christopher Boman 
 
Historia 
Vissefjärda GIF (Gymnastik- och idrottsförening) startade sin verksamhet 1929. Föreningens 
första ordförande var Kar Karman 1929-1946. De första åren hyrde föreningen mark i 
Skälstånga för att spela fotboll och bedriva friidrott. Gymnastik tränade man i ordenshuset. De 
första åren var det bara män som var aktiva men 1936 kom även damgymnastiken igång. 
1939 invigdes idrottsplatsen i Vissefjärda. Idrottsplatsen hade en stor betydelse för träning och 
spelande av fotboll samt även för friidrottens utövare.  
Under åren har en stor mängd idrotter bedrivits på idrottsplatsen: friidrott, bandy, 
längdskidåkning, tyngdlyftning, sim och orientering, tennis (som egen klubb men ingick i 
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Vissefjärda GIF 1991). 
Vissefjärda GIF bedrev bordtennisverksamhet och när gymnastiksalen vid skolan byggdes på 
60-talet fick man  GIF goda möjligheter att bedriva bordtennisträning för både ungdomar och 
vuxna. Störst var verksamheten i slutet av 80-talet – början av 90-talet. Efter en längre down-
period med vilande bordtennissektion har pingisverksamheten vaknat upp igen och finns åter 
som en av flera aktiviteter i Vissefjärda GIF. 
 
Fotboll 
Fotboll har varit den störa sektionen genom åren med störst antal utövare. Till en början var det 
bara männen som spelade seriespel i fotboll. 1983 startade man upp ett damlag. 1985 gick man 
samman med Långasjö GoIF:s damer. 1987 blev laget tvåa i division 3. I nuläget finns det dock 
inget damlag.  
Herrlaget spelade i division 4 under åren 2001-2004 och 2022 nådde man sin bästa placering 
med en tredjeplats.  
På ungdomssidan har Vissefjärda GIF haft egna pojk- och flicklag under långa tider. Men nu är 
förhållandena annorlunda med bland annat mindre barnkullar, så föreningens unga 
fotbollsspelare ingår numera i olika Emmaboda kombinationslag. 
 
Vissefjärda GIF i dag och i framtiden 
Idag har föreningen 552 medlemmar. 
Aktiva sektioner för att bedriva idrott – Fotboll, Gymnastik (bamsegympa), Bordtennis, 
Tennis/Padel, Skid&Motion. 
Utöver dessa sektioner finns även en plankommitté och en sponsorgrupp som alla jobbar aktivt 
för att ha ett levande samhälle och se till att så många som möjligt ska kunna utöva idrott och 
röra på sig. 
 
Under de senaste åren har det bedrivits diverse projekt exempelvis: 
• Rekrytering & inkludering, ett utomhuspingisbord har installerats vid Vissefjärda skola.  
• Tillsammans med samhälls-föreningen, på föreningshusets mark uppföra en 

multisport/padelbana.  
• Cirkelträning startat upp i samarbete med gymmet i Vissefjärda. 
• Lek med boll för de allra yngsta – familjer bjuds in – I framtiden  kan eventuellt några 

föräldrar bli ledare i föreningen 
• Nya mål inköpta till ungdomarna som spelar 9-mannafotboll. 
• Förstudie och projektering för installation av solceller vid Widavallen. 
• Och mycket, mycket mer 

 
§ 5 
Information – Uppstartskostnad för föreningar 
Bo Eddie Rossbol informerar om dyra kostnader och avgifter när man startar upp en förening 
och behöver ett bankkonto, det gäller både uppstartskostnader och månadskostnader för olika 
tjänster. Föreningslivet blir hårt drabbat av detta i förlängningen 
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§ 6 
Förtydligande gällande deadline för inlämnande av ärenden och frågor till 
Föreningsrådet  
 
Frågor/synpunkter eller förslag ska vara sekreteraren tillhanda en vecka innan föreningsrådets 
beredningsmöte. Detta så att de som ska besvara frågorna får en rättvis chans att få fram ett bra 
och korrekt svar till rådsmötet.  
 
§ 7  
Mötestider – 2024 
2024-09-25 kl 9-11 – Beredningsmöte   
(Inlämnande av ärenden och frågor ska vara sekreteraren tillhanda senast 2024-09-16) 
2024-10-24 kl 17-19 - Föreningsråd  
 
§ 8 
Övrigt 
Joakim Axelsson, ordförande Emmaboda IS tar upp frågan gällande beslut om 
Kommunfullmäktiges beslut om Taxor – Uthyrning av planer, sporthallar och gymnastiksalar.  
Det är förödande för ungdomsidrotten med denna KPI-höjning.  
 
Ordförande informerar om att kommunfullmäktige även beslutade att uppdra till teknik- och 
fritidsnämnden att se över bidragsdelen till ungdomsidrotten. Politiskt sett så arbetar man för att 
öka bidragen till föreningarna – Viktigt att inte ungdomsidrotten drabbas.  
En sammanställning över alla bidrag kommer att genomföras och utifrån denna kan en 
eventuell höjning genomföras under förutsättning att den ryms inom budgetramen. 
 
§ 9 
Inkomna frågor från Eriksmåla ridklubb 
För kännedom till rådet: 
• Vi från föreningssidan ska rapportera antalet medlemmar med innevarande år samt de 2 

sista åren, aktiva, passiva, varav barn och ungdomar samt personer med funktionsvariation, 
saknas aktiviteter för någon målgrupp? 

• Hur viktigt är föreningslivet utifrån invånare, besökare och näringsliv i Emmaboda 
kommun, hur synliggör vi föreningslivet i Emmaboda med gemensamma krafter? 

• Riktlinjer, policy för bidrag – När kommer regelverk och på vilka grunder? Vi vill ha 
delaktighet och framföra våra behov för att kunna möta vad vi har möjlighet att få bidrag 
för. 

• Statistik över nyttjandegraden vid kommunens anläggningar samt föreningsägda 
anläggningar. 

• Underhållsplan för befintliga anläggningar – Var finns den? Förbättringar för att möta 
förändrade behov? 

• Hur kan föreningarna samarbeta bättre? 
• Kan vi som driver verksamhet öka samarbetet med kommunens insatser, exempelvis 

ferieplatser, lovaktivieer, arbetsprövning, LSS-samordnas dessa behov hos kommunen? 
• Kan vi få våra politiker att ha en planerad rundtur i våra verksamheter – minst en gång per 

år. 
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§ 10 
Mötets avslutande 
Ordförande förklarar dagens möte avslutat 
Nästa ordinarie möte äger rum 2024-10-24, kl.17.00. 


